

(Signed) DALHOUSIE, GOVERNOR.

GEORGE THE FOURTH, by the Grace of God,
of the United Kingdom of Great Britain and
Ireland, King, Defender of the Faith ;

To our Beloved and faithful subject, *John Stewart*, Esquire,
GREETING :

WHEREAS by the advice and consent of our Council, for certain arduous and urgent affairs, Us, the State and Defence of our Province of Lower-Canada, and the Church thereof, concerning our Legislature at our City of Quebec on the twentieth day of June next, we have ordained to be holden, and there with you and other great men, and our Legislative Council of our said Province to have conference and treaty ; You, on the Faith and allegiance by which you are bound to us, firmly enjoining, we command that the difficulty and dangers of the affairs aforesaid considered, laying aside every excuse whatsoever, on the aforesaid twentieth day of June next, at the meeting of our said Legislature, you be personally present with us and the great men, and the Legislative Council aforementioned, upon the said affairs to confer, and your advice to afford, and this as us and the honor, safety and defence of our said Province and the Church of the same and despatch of the affairs aforementioned, you love, you are in no wise to omit. Witness our Trusty and well beloved George, Earl of Dalhousie, Baron Dalhousie, of Dalhousie Castle, Knight Grand Cross of the Most Honorable Military Order of the Bath, Captain General and Governor in Chief in and over our said Province of Lower-Canada, &c. &c. &c. at our Castle of Saint Lewis, in our City of Quebec, in our said Province, the fourth day of May, in the year of our Lord, one thousand, eight hundred and twenty-six, and in the seventh year of our reign.

(Signed) D.
G.

(Signed) THOMAS DOUGLASS,
Clk. Cwn. in Chy.

Then the Honorable Mr. *Stewart* came to the Table and took the oath prescribed by the Statute of the 31st. of His late Majesty, King, George the Third, which was administered by Mr. *Woolsey*, one of the Commissioners appointed to administer the oath to the Members of the Legislature, who had been introduced for that purpose, and the Honorable Mr. *Stewart* took his seat accordingly.

Then the Commissioner withdrew.

The House was adjourned during pleasure.

After some time the House was resumed.

His Excellency GEORGE, EARL OF DALHOUSIE, Knight Grand Cross of the Most Honorable Military Order of the Bath, Captain General and Governor in Chief, being seated in the Chair on the Throne, the Speaker commanded the Gentleman Usher of the Black Rod, to let the Assembly know, " It is " His Excellency's pleasure they attend Him immediately in " this House."

Who being come with their Speaker,

His Excellency the Governor in Chief was pleased to deliver the following Speech :

Gentlemen of the Legislative Council, and

Gentlemen of the House of Assembly,

I have again the honour, as His Majesty's Representative, to meet you for the despatch of the Public Business in this Session of the Provincial Parliament.

(Signé) DALHOUSIE, GOUVERNEUR.

GEORGE QUATRE, par la Grâce de DIEU, Roi
du Royaume-Uni de la Grande Bretagne et
d'Irlande, Défenseur de la Foi ;

A notre bien-aimé et fidèle sujet *John Stewart*, Ecuyer,
SALUT :

VU que de l'avis et consentement de notre Conseil, pour certaines affaires épineuses et urgentes nous concernant ainsi que l'état et la défense de notre Province du Bas-Canada et l'Eglise d'icelle, nous avons ordonné de tenir notre Législature dans notre Cité de Québec, le vingtième jour de Janvier prochain, pour y conférer et traiter avec nous et autres grands hommes, et notre Conseil Législatif de notre dite Province, nous vous commandons, et sur la foi et la fidélité par lesquelles vous nous êtes lié, vous enjoignons fermement, que vû la difficulté et les dangers des affaires sus-mentionnées, sans aucune excuse quelconque, vous soyez personnellement présent à l'Assemblée de notre dite Législature, avec nous et les grands hommes, et le Conseil Législatif ci-dessus mentionné, le dit vingtième jour de Janvier prochain, pour conférer sur les affaires et donner votre avis, et comme vous nous aimez ainsi que l'honneur, la sûreté et la défense de notre dite Province et de l'Eglise d'icelle, vous ne devez en aucune manière y manquer. Témoin notre fidèle et bien-aimé George, Comte de Dalhousie, Baron Dalhousie, du Château Dalhousie, Chevalier Grand-Croix du Très-Honorable Ordre Militaire du Bain, Capitaine Général et Gouverneur en Chef dans et sur notre dite Province du Bas-Canada, &c. &c. &c. A notre Château de Saint Louis, dans notre Cité de Québec, dans notre dite Province, le quatrième jour de Mai, dans l'année de notre Seigneur, mil huit cent vingt-six, et dans la septième année de notre Règne.

(Signé) D.
G.

(Signé) THOMAS DOUGLASS,
Greff. C. en Chancellerie.

Alors l'Honorable Mr. *Stewart* est venu à la Table, et a prêté le serment prescrit par le statut de la 31e. de feu Sa Majesté le Roi, George Trois, que lui a administré Mr. *Woolsey*, l'un des Commissaires appointés pour administrer le serment aux Membres de la Législature, qui avoit été introduit à cet effet, et l'Honorable Mr. *Stewart* a pris son siège en conséquence.

Alors le Commissaires s'est retiré.

La Chambre s'est ajournée à loisir.

Quelque tems après la Chambre s'est remise.

Son Excellence GEORGE, COMTE DE DALHOUSIE, Chevalier Grand-Croix du Très-Honorable Ordre Militaire du Bain, Capitaine Général et Gouverneur en Chef, étant assis dans la Chaire sur le Trône, l'Orateur a ordonné au Gentilhomme Huissier de la Verge Noire d'informer l'Assemblée, " Qu'il " est du plaisir de Son Excellence qu'elle se rende immédiatement auprès d'elle dans cette Chambre."

Laquelle étant venue avec son Orateur,

Son Excellence le Gouverneur en Chef a bien voulu faire la Harangue suivante :

Messieurs du Conseil Législatif, et

Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

J'ai de nouveau l'honneur de vous rencontrer, comme le Représentant de Sa Majesté, pour la Dépêche des affaires publiques dans cette Session du Parlement Provincial.